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Dobrkovský zpravodaj 
 

 

Vážení občané, 

dovolte mi, abych Vám všem v tomto předvánočním čase popřál jménem svým i jménem ostatních zastupitelů 

klidné prožití vánočních svátků, bohatého Ježíška, do nového roku hodně zdraví, osobní pohody a pracovních 

úspěchů. Se sklonkem roku Vám přinášíme zpravodaj, prostřednictvím kterého chceme shrnout a objasnit 

zásadní věci, které nás v tomto téměř uplynulém roce potkaly, ale také nastínit, co nás čeká v roce 2014.  

                                                                 Břetislav Šuranský, starosta 

 

Územní plán obce 

Co je to územní plán a proč je pro nás tak důležitý? Každá obec, tedy i Dobrkovice, prochází určitým 

historickým vývojem, což s sebou přináší i nové požadavky občanů na kvalitu života v obcích. 

Všechny tyto požadavky jsou koncipovány a shrnuty v dokumentu, který je pro obec závazný a který se nazývá 

územní plán obce. Tento dokument zahrnuje veškeré požadavky na základní koncepci rozvoje území obce, 

vyjádřené zejména v cílech zlepšování dosavadního stavu, včetně rozvoje obce a ochrany hodnot jejího území, 

v požadavcích na změnu charakteru obce, jejího vztahu k sídelní struktuře a dostupnosti veřejné infrastruktury. 

Územní plán zohledňuje veškeré priority územního plánování a to především v oblastech: 

- vytváření předpokladů pro lepší dostupnost území a zkvalitnění dopravní a technické infrastruktury 

- vytváření podmínek pro rozvoj různých forem cestovního ruchu  

- chránit a rozvíjet přírodní, civilizační a kulturní hodnoty území 

- vytváření podmínek pro preventivní ochranu území a obyvatelstva před potenciálními riziky, přírodními 

katastrofami (záplavy, sesuvy…) 

- zabezpečení úrovně technické infrastruktury – zejména dodávek pitné vody a zpracování odpadních vod 
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- navrhnout plochy pro bydlení tak, aby odpovídaly demografickému vývoji a potřebám obce, 

a to vše v souladu s respektováním ekologických funkcí krajiny pro ochranu krajinných prvků přírodního 

charakteru.  

Na 11. zasedání Zastupitelstva obce Dobrkovice dne 20.4.2012 bylo usnesením č. 11/2012 schváleno pořízení 

nového Územní plánu obce Dobrkovice. Vzhledem k tomu, že platnost nového územního plánu je 10 let a 

po celou dobu platnosti není možné do něj jakýmkoliv způsobem zasahovat, je potřeba ke zpracování 

přistupovat s maximální odpovědností.  

V současné době usilovně pracujeme na realizaci výstavby zásobování obce pitnou vodou. Dalším pro nás 

významným úkolem a cílem je navržení stavebních ploch pro bydlení. Vytipovali jsme možné vhodné lokality 

pro výstavbu a zahájili jednání s majiteli o možnostech zahrnutí těchto pozemků do územního plánu a možném 

odkoupení na stavební parcely. 

S ohledem na skutečnost, že územní plán je závazný územní plánovací dokument a obec se jím bude řídit 

po dobu nejméně 10 let, přistupujeme k jeho vytváření s velkou odpovědností a vědomím, že významně ovlivní 

další vývoj obce.        Břetislav Šuranský, starosta 

 

Vývoj  a průběh realizace projektu „Zásobování  vodou obce Dobrkovice“  

Jak všichni dobře víte, v současné době probíhají v naší obci přípravy na vybudování veřejného vodovodu. 

V  období, kdy se projevuje nedostatek vody, jsou občané, jichž se to hlavně týká, již netrpěliví a dotazují se, 

kdy se začne s výstavbou. Je pochopitelné, že doba příprav se jim zdá značně dlouhá. Ani nás to netěší, také 

bychom měli rádi tuto stavbu co nejdříve vybudovanou. 

Tímto bych vás chtěl alespoň ve stručnosti seznámit s tím, co všechno a v jakém časovém období bylo ze strany 

obecního zastupitelstva projednáno a dojednáno. 

Do roku 2007 nebyly v naší obci požadavky o připojení na veřejný vodovod. Situace se začala měnit v roce 

2007, kdy úřady na základě zákona vyzvaly obce a občany k legalizaci vodovodů, studní a kanalizace. 

Zhoršující se kvalita pitné vody, její nedostatek v období sucha a sezóny při větší spotřebě daly hlavní impuls a 

požadavek občanů, aby se obec připojila na veřejný vodovod. Tehdy se začalo jednat o budování rozvodné sítě. 

Jedinou možností je napojení se na vodovod od Velkého Ořechova, který zásobuje vodovodní  zdroj Karolinka.  

Aby mohla být realizovaná stavba takového rozsahu, je k tomu zapotřebí: 

Rozhodnutí zastupitelstva obce 

Souhlasy občanů – zájemců o připojení 

Vypracování dokumentace územního rozhodnutí 

Souhlasné stanovisko Zlínského kraje – odbor životního prostředí 

Vypracování projektové dokumentace na stavební a vodoprávní povolení 

Zadávací výběrové řízení na dodavatele 

Zajištění financování (žádost o dotace) 

Provedení stavby 

Kolaudace a následné připojení zájemců 

 
Výčet důležitých projednávání obecním zastupitelstvem týkajících se příprav na zásobování pitnou vodou 

obce Dobrkovice tak, jak šla v časovém sledu (zápisy ze schůzí, usnesení):  

Rok 2007 

- Projednávání s Krajským úřadem Zlín (paní Vaculíkovou) Plán  rozvoje vodovodů a kanalizací Zlínského 

kraje obce Dobrkovice ( PRVKZK) 

- Řešení odkanalizování obce – měla by se vypracovat projektová dokumentace a legalizovat stávající vodovod 

v Uličce. 

- Projednáváno s Krajským úřadem (PRVKZK) odkanalizování obce, předpokládaný náklad 20 milionů Kč 

s plánem do r. 2016, vybudování čističky odpadních vod, vyřešení provozování vodovodu. 

- Předložena informace, že je možné podat žádost o dotaci na projekt vodovodu a kanalizace na r. 2008. 

- Informace o povolení vypouštění odpadních vod. 

- Jednáno o územním plánu a kanalizaci (změny musí být zapracovány do územního plánu) 

 

 

 

 



Rok 2008 

- Řešen vodovod a kanalizace, realizace vodovodu by měla být prvořadá. 

- Informace - Řešení o územním plánu, vodovodu a kanalizaci, provedení smluv s občany připojenými 

na obecní kanalizaci. 

- Informace- starý územní plán neplatí, jednání o vodovodu a kanalizaci, musí se provést sepsání smluv 

s občany připojenými na kanalizaci. 

Rok 2009 

- Jednání o tom, že by měl být projekt na vodovod a kanalizaci. 

- Informace, že bude nabídka na projekt vodovodu, cena projektu 200 tisíc Kč, dílo stavby 15 milionů Kč. 

- Informace, že musí být studie – nechat vypracovat. 

Rok 2010 

- Informace, že musí být projekt na vodovod. 

- Proběhlo jednání s Krajským úřadem Zlínského kraje ohledně kanalizace a vodovodu, za nevyřešení dostane 

obec pokutu 500 tisíc Kč. 

- Jednání na Krajském úřadě ZK ohledně povolení provozování kanalizace a vodovodu v Dobrkovicích. Obci 

byl dán termín na vyřízení do 30.8.2010. Pokud to nebude splněno, hrozí pokuta 500 tisíc Kč.                                                                                                                                                                 

Výzva krajského úřadu platila již od roku 2007, nic z výše uvedených nařízení a povinností ze zákona nebylo 

realizováno. Proto muselo dojít k neodkladnému řešení této situace novým zastupitelstvem. 

Rok 2011 

- Zastupitelstvo rozhodlo o realizaci vodovodu v obci Dobrkovice. Byl proveden předběžný průzkum zájemců 

o připojení na veřejný vodovod – zájem 95% domácností. 

- Zadán investiční záměr 

(pozn.: na každou veřejnou zakázku musí být provedeno výběrové řízení) 

- Provedeno výběrové řízení na projektanta k vypracování projektové dokumentace pro územní rozhodnutí. Zde 

museli být vyzváni všichni účastníci dotčených pozemků, institucí a organizací, s každým byla sepsána 

smlouva s vyjádřením stanoviska. Bez jejich souhlasu nelze stavbu provádět. 

Rok 2012 

- Při vypracovávání projektu se vyskytl problém.  

1) V Uličce se nelze připojit na stávající vodovod, protože není zkolaudovaný a v roce 2007 byl chybně uveden 

do plánu PRVKZK.  

2) Správa silnic nesouhlasila s předpokládanými 16 protlaky pod silnicí v Uličce. Z těchto důvodů musel být 

vypracován další projekt (část II), čímž se realizace stavby posunula o další 1 rok. Musela se znovu provést 

veškerá řízení na projekt II. části vodovodu, včetně stavebního a vodoprávního povolení. Teprve potom mohlo 

být provedeno zadávací výběrové řízení na dodavatele stavby. 

- Proběhl geoprůzkum v místech, kudy povede hlavní rozvod vodovodního potrubí.                                           

- V souvislosti s budováním vodovodu byl vypracován pasport místní kanalizace. 

Rok 2013 

- Po kontrole Krajského úřadu Zlín , odborem ŽP, pí Vaculíkovou, nám bylo neodkladně uloženo do 30.9.2013 

napravit uložená nařízení z roku 2007 – 2010. Sepsat smlouvy s vlastníky nemovitostí připojených na obecní 

kanalizaci, zpracovat plán kontrol a financování kanalizace. 

- Krajský úřad zamítl čističku odpadních vod z důvodu nákladů na vybudování vyšších jak 70 tisíc Kč 

na obyvatele. Rovněž zamítl vybudování kanalizace  v části obce Malá strana s odůvodněním, že nebylo 

zapracováno v r.2007 do plánu rozvoje vodovodů a kanalizací  

- Bylo zažádáno o změnu v PRVKZK  na vybudování II. části vodovodu.                                                                

- Po celou dobu přípravy stavby probíhá spousta konzultací, jednání a řešení jak s projektantem, tak s  různými 

úřady.  

- Bylo vydáno stavební a vodoprávní povolení na vybudování vodovodu pro obec Dobrkovice 

- Vybrána firma, která vypracuje výběrové řízení na dodavatele stavby (podle novely zákona o veřejných 

zakázkách může výběrové řízení na dodavatele stavby provádět pouze firma, která k tomu má náležité 

oprávnění). Vypracování trvalo 3 měsíce. 

- Vyhlášeno veřejné výběrové řízení na dodavatele stavby  

- Obec podala žádost na Ministerstvo zemědělství o dotaci, ke které musí být doložen vypracovaný finanční 

projekt a výsledek výběrového řízení na dodavatele stavby.  

- Proběhlo výběrové řízení na dodavatele stavby 

13.12.2013 zastupitelstvo schválilo výběrové řízení na dodavatele stavby. Nyní se čeká na nabytí právní moci a 

poté bude podepsána smlouva o dílo. 

Pokud se nám podaří získat takovou dotaci, abychom byli schopni celou akci finančně zvládnout, mohly by 

práce začít od 1.3.2014.          Josef Jurák, místostarosta 



 

Vyčíslení doposud vynaložených nákladů spojených s přípravami vodovodu (zakrouhleno na celé tis.Kč) 

o Investiční záměr           18 000 

o Náklady na vypracování územního řízení   181 000 

o Geoprůzkum          34 000 

o Vypracování projekt.dokumentace – I. část   188 000 

o Vypracování projekt. dokumentace – přerušovací komora    30 000 

o Vypracování dokumentace II. část     185 000 

o Výběrové řízení na dodavatele         68 000 

o Záloha na zpracování žádosti o dotace        12 000 

o Zaměření pozemků         26 000 

o Zřízení a udržování profilu zadavatele      12 000 

Celkem       754 000 

Cena akce dle projektu 

 I. etapa  

  přívodní řád        1 001 000 

  regulačka, strojní část, přípojka NN, oplocení, měření, stavba  2 124 000 

 Zásobovací řády 1. část      14 726 000 

Celkem  I. etapa      17 851 000 

II. etapa  

  zásobovací řády, 2 část - Celkem II.etapa     3 983 000 

Celkem stavba           21 834 000  

 

Vysoutěžená cena, která je nepřekročitelná se zárukou 60 měsíců a zajištěním 1 mil. Kč po dobu záruky, činí 

19 878 000 Kč.       Výpis z účetnictví zpracovala Markéta Gajdušková 
                                                                                                                                    

Proč není v naší obci zaveden plyn 

Na základě četných dotazů občanů, proč není v Dobrkovicích zavedený plyn, bych chtěl podat následující 

vysvětlení. 

Již v roce 1992 jsem předložil zastupitelstvu obce návrh, že je možné zbudovat plynofikaci obce, na kterou by 

stát přispěl 80% dotací na vynaložené náklady stavby.  

Poté byl proveden průzkum mezi občany, jaký by byl zájem o připojení. Tenkrát mělo zájem pouze 

necelých 40% domácností. Rovněž tehdejší zastupitelstvo tento záměr neschválilo (hlasování 3 pro, 6 proti).  

Ze zákona bylo pro rozhodnutí tak velké akce potřeba souhlasu 2/3 zastupitelstva obce a požadavek 

nadpoloviční většiny domácností na základě průzkumu. 

Byla to velká škoda, že byl tak nízký zájem jak občanů, tak zastupitelů, protože v té době o vybudování 

plynofikace rozhodovaly samy obce. 

O čtyři roky později, v roce 1996, na veřejné schůzi občané sami vznesli požadavek na vybudování 

plynofikace (v tu dobu již bylo zplynofikováno 80% obcí v republice). Na základě tohoto požadavku byl 

proveden další průzkum mezi občany. Tentokrát byl zájem daleko vyšší, a to 90% domácností. Na podkladě 

tohoto zájmu jsem nechal vypracovat projektovou dokumentaci (Generel) včetně digitálního zaměření a 

vyjádření příslušných institucí a úřadů.  

Mezitím však stát výrazně omezil dotace na budování rozvodů plynu. Na spolufinancování nově budovaných 

staveb se měly podílet plynárny. Jihomoravské plynárny toto spolufinancování stavby pro obec Dobrkovice 

odmítly na základě jejich propočtů nákladů na výstavbu a následné návratnosti.  
Obec si mohla plyn vybudovat, ale pouze na vlastní náklady. Tehdy byl rozpočet tak nízký, že nebylo 

myslitelné tuto akci ufinancovat. 

V současné době je vybudování stále možné, ale dotace z Ministerstva životního prostředí by byly 

maximálně 50% nákladů na stavbu. Cena na vybudování, podle předběžného zjištění, by byla kolem 

15 000 000,- Kč. 

Jelikož jsme malá obec, z vlastních příjmů nejsme schopni financovat rozsáhlé stavby. Proto se musí využívat 

dotací tehdy, kdy je stát nebo jednotlivá ministerstva vyhlásí a je možné získat až 90% dotací.  

Tady jenom připomenu, že obdobné situace byly v minulosti také, když se jednalo o napojení vodovodu 

z Velkého Ořechova, nebo možnost uložení telefonních kabelů do země. Je potřeba uvažovat dopředu, nebránit 

se novým možnostem, které se nabízejí, protože příležitost k jejich realizaci za výhodných podmínek pro obec 

se již nemusí naskytnout.                                                                                              Josef Jurák, místostarosta 



Les – sad 

Dvě krátká slova, ke kterým chci připojit pár krátkých, snad zajímavých informací. Co se týká sadu, letos 

na jaře se zrealizovala tzv. druhá etapa výsadby sadu. Pod tímto honosným názvem se skrývá fakt, že se 

vysadilo 80 ks ovocných stromků, za což patří velké poděkování všem, kteří se výsadby zúčastnili. Nyní 

můžeme doufat, že zabezpečení proti okusování zvěří je dobré a že nám všechny stromky ve zdraví přežijí 

zimu. 

Co se týká lesa, letos jsme vykryli všechny požadavky občanů na palivové dříví. Jen s dodávkou metrového 

dřeva byla tradičně potíž, a to díky mokrému jaru, které naopak prospělo výše zmiňované výsadbě stromků 

v sadu. 

Zatím neproběhlo sepisování požadavků občanů na palivové dříví v příštím roce z důvodu nového desetiletého 

plánu těžby, který byl OLH doručen teprve nedávno a z něhož vyplývá, že objem těžby a tím i objem 

palivového dříví by měl zůstat přibližně stejný jako v roce minulém. Jen skladba dřevin se trochu změní. 

Nabude objem vytěženého měkkého dřeva na úkor tvrdého. Pro občany to znamená, že jak metrové dříví, tak 

tzv. kladovka se mohou nabízet jak s příměsí měkkého dřeva, tak i výhradně měkkého. Konkrétní požadavky 

občanů se upřesní v měsíci lednu, kdy se tyto budou zapisovat na OÚ. Současně bude možné uhradit veškeré 

odebrané dřevo, včetně tzv. samovýroby.                                Pavel Kašný 

 

Zápis požadavků na dříví v příštím roce, včetně úhrady dřeva odebraného letos, proběhne 

ve středu 15.1.2013 od 16:00 do 18:00 hodin na obecním úřadě. 

   Turnaj ve stolním tenisu 

Rok uplynul jako voda v Holomni a je tu opět čas dlouhých zimních večerů. Ke zpestření tohoto času 

připravujeme už 3. ročník turnaje ve stolním tenisu, který se uskuteční v sobotu 11. 1. 2014. 

První  dva ročníky ukázaly, že zájem o tento sport má rostoucí tendenci, a tak očekáváme minimálně stejnou 

účast jako minule.  

Připomeňme si vítěze předešlých ročníků v jednotlivých 

kategoriích: rok 2012: muži - Radek Hořínek, ženy - 

Michaela Juříková, děti - Radim Liška; rok 2013: muži 

- Radek Hořínek, ženy - Nikola Hořínková, děti - 

Radim Liška.  

Už jenom pohled na výsledky prvních dvou klání jasně 

ukazuje, jak velkou výzvou pro všechny účastníky bude 

další turnaj. Je potřeba se dobře připravit, aby výkon a 

výsledek byl co nejlepší. K tomu budou připraveny 2 

stoly na sále KD, kde můžete potrénovat vždy v pondělí 

a v pátek od 18 do 20 hodin nebo po osobní domluvě 

s Pavlem Juříkem. 

Žádáme všechny, kdo na sál KD půjdou, ať už jen 

trénovat, nebo pak i na samotný turnaj, ať si vezmou 
s sebou na přezutí čistou sportovní obuv se světlou 

podrážkou. 

Hrát se bude zase ve třech kategoriích, a to muži, ženy a děti. Přihlášky do soutěže se budou podávat nejpozději 

půl hodiny před začátkem jednotlivých kategorií. 

Věříme, že se přihlásí co nejvíce účastníků a samozřejmě zveme i příznivce, aby naše soutěžící přišli podpořit. 

Takže v sobotu 11. ledna všichni na pinec!!              Pavel Juřík 

 

 

 

 

 

 

 

  

 



Dobrkovské akce uplynulého roku 

 

Poslední den roku 2012 byl ve znamení sportovních 

aktivit, ke kterým neodmyslitelně patří pro pánskou část 

naší populace fotbal. Ve srandamači se s našimi utkal 

pašovsko-prakšický výběr. Smírný výsledek 2:2 nemohl 

nikoho pohoršit, jen upevnil naši přespolní družbu. No a 

kdo měl ještě sílu, vydal se na společnou procházku, která 

tentokrát vedla okruhem přes Velký Ořechov, Hřivínův 

Újezd a v Kaňovicích nechybělo ani hokejové klání. 

Na hokej i krasobruslařské kreace v dobrkovském podání 

došlo také na stadionu v Uherském Brodě při našem 

společném bruslení. Společně zabruslit si můžete i letos 

29. prosince.  

 

Ochotnická historie naší obce nám nedá, abychom 

nevyužili nabídek ochotníků z okolí a nepozvali je k nám, 

protože se vždy hlediště zaplní do posledního místa. První 

divadelní představení, které přivezli Prakšičtí, nás zavedlo 

ve vánoční čas jak jinak než do pohádky. Princezna Lenka 

nás přesvědčila, že Princové jsou na draka. Poprvé na naše 

divadelní prkna zavítal soubor z Březnice. Svým 

svérázným zpracováním hry Ostrov pokladů si také 

vysloužil nemalý potlesk. Oběma zmíněným ochotnickým 

spolkům PrD (PRakšické divadlo) i AIDS (Amatérská 

Improvizační Divadelní Společnost) se patří vyjádřit velké 

uznání  - už se těšíme, kdy nás opět poctíte svou 

návštěvou a s novým představením! 

 

 

 O krok dále nás přenesla Tříkrálová sbírka, 

při které dvě skupinky koledníků 

vykoledovaly 10 114 Kč.  

Všem Vám, kteří touto cestou přispíváte a 

pomáháte potřebným, ze srdce děkujeme a 

věříme, že bude Vaše štědrost odměněna.  



Mezidoba povánoční byla ve znamení veselic jak 

pro dospělé, tak pro děti. Hasiči uspořádali svůj 

tradiční ples, na kterém k tanci i poslechu zahrála 

kapela Duha z Jarošova. Dětem se plesová sezóna 

již léta spojuje s karnevalem. Celým veselým 

odpolednem provázeli všechny naše malé 

princezny i vojáky bratři Chabičovští a jejich dvě 

mladé tanečnice. Po tříhodinovém tanečním a     

soutěžním maratonu si bylo občas doslova nutné 

otřít krůpěje potu z čela . Masopustní průvod 

takové potíže rozhodně neměl. Chlad, který se hrne 

do kostýmů, ale nikoho nezastrašil a tradiční fašank 

tak opět provázel předpůstový sobotní den. 

 

Do výčtu akcí roku 2013 se zapojila také místní 

knihovna. O jarních prázdninách byla dějištěm 

setkání našich dětí, spojeného s přečtením příběhu 

o dráčku Hasíkovi a s tím spojených dalších 

tvořivých aktivit. Co dokáží šikovné, tvořivé ruce 

jste mohli vidět i zakoupit na jarmarku 

s velikonoční tématikou, ke kterému jsme vás 

do prostor knihovny a obecního úřadu také pozvali.  

 

V květnu proběhlo v nově zrekonstruovaném sále setkání 

seniorů. O doprovodný program se postaraly děti 

ze Základní školy Velký Ořechov a kelnický kroužek 

Fěrtůšek. Vhod přišla i sklenka vína a pohoštění, 

o hudební doprovod se celé odpoledne starala dechová 

hudba Ořechovjané. Jsme rádi, že jste se sešli v tak 

hojném počtu, a věříme, že jste si tuto pro vás 

připravenou akci náležitě užili! 



Věhlas si v širokém okolí získala 

prázdninová akce nazvaná Dobrkovská 

točna. Třetí ročník těchto malých pivních 

slavností pro vás připravil ve spolupráci 

s Obcí Dobrkovice pan Pálka. Dlužno říct, 

že i do třetice si počasí s pořadateli 

náležitě zalaškovalo. Po několikadenních 

vedrech se přihnala bouřka a přinesla 

znatelné ochlazení. Nicméně to ale 

návštěvníky, kterých přišlo na několik set, 

neodradilo a zodpovědně ochutnávali 

z připraných 12 pivních speciálů 

za hudebního doprovodu kapel Včelaran, Štrajchkapela, Sbor 

svatého Pluku, Orange a celou plejádu vystupujících 

zakončila skupina Premiér. Pro děti byla pro zkrácení dlouhé 

chvíle připravena čarodílna, v níž vyráběly kouzelné svícny, 

využité pak k dotváření příjemné atmosféry, když se začal 

snášet soumrak. Již vyhořelé svíčky a do pozdních nočních 

hodin zaplněný parket značili, že se letošní Točna vydařila a 

že si tu další nenecháme ujít. 

Podzimní akcí, která si získala své výrazné místo v našem 

kulturním programu, je Svatomartinský lampiónový průvod. 

Přestože letos sv. Martina na koni nikdo z dětí v povzdálí nezahlédnul (ona taky byla pořádaná tma), 

nesmutnil nikdo z účastníků jak dobrkovských, tak těch, kteří nás přišli podpořit z okolních obcí. 

Na padesát světlonošů prošlo vesnicí až na hřiště, kde byl pro všechny připraven teplý čaj a také 

ohňostroj, doprovázený spoustou obdivných 

výkřiků. 

Blížící se Vánoce a s nimi spojenou 

předvánoční atmosféru jsme mohli společně načerpat o první neděli adventní na místní točně. Děti 

připravily ozdoby, kterými zkrášlily náš vánoční strom. Doprovodnou akcí tohoto odpoledne byl 

jarmark se spoustou svícnů, perníčků a dalších drobných dárečků, které jistě někomu dělají radost. 

Tentokrát naší točnovské akci počasí prospělo, chladno bylo tak akorát, aby se podařilo prohřát 

pomocí čaje a svařáku a byly to jen chomáčky vaty, které navozovaly ideu sněhové nadílky. Třeba ta 

správná Ladovská zima přijde na Štědrý den… O velkolepý závěr 

tohoto nedělního odpoledne se postarali členové skupiny MEMENTO 

MORI z Uherského Ostrohu se svojí fakírskou ohňovou show. 

Poslední předvánoční akcí byla návštěva Mikulášské družiny. V tomto 

čase inventur hlásíme, že žádné z našich dětí nechybí a přes 

upozornění na nějakou tu neplechu zůstal i letos pytel prázdný. 

Závěrem výčtu akcí si vás dovolujeme pozvat o silvestrovské půlnoci 

na náves, kde můžeme společně přivítat nový rok… 



Sbor dobrovolných hasičů 

Začátek letošního roku byl pro členy SDH ve znamení příprav na Hasičský ples, který jsme pořádali v sobotu 

12. ledna. O hudební doprovod a zábavu se postarala skupina DUHA z Jarošova. 

Další naše akce proběhly v únoru. O tradiční masopustní obchůzku se postarali starší členové, zatímco žáci se 

sešli v knihovně nad výkresy do celostátní soutěže Požární ochrana očima dětí. 

Náročnější bylo jaro, kdy začala probíhat příprava družstva mladších žáků na okrskovou soutěž na Březůvkách, 

kde si v sobotu 8. června vybojovali ve své kategorii pohárové umístění. 

Přípravu na soutěž doplnil první červnový víkend výlet na Dětský den v Pašovicích. Počasí nám ani 

pořadatelům sice nepřálo, ale všichni naši mladí hasiči zvládli připravené sportovní úkoly na cestě za sladkou 

odměnou a špekáčkem v dešti a blátě na výbornou. 

V létě se družstvo mužů zúčastnilo taktické přípravy okrsku v Kaňovicích. 

Dalším úspěchem našeho družstva mladších žáků byla účast na pohárové soutěži ve Zlíně, kde se ve velmi 

tvrdé konkurenci družstev ostřílených ze Zlínské ligy mládeže vůbec neztratili. Sama soutěž byla zajímavá 

nejen pro diváky, ale i pro samotné závodníky, protože hlavně dlažba prověřila, jak dobře jsou hadice spojeny. 

Celá akce probíhala pod záštitou primátora Zlína na náměstí Míru přímo před radnicí. Našim se podařil útok 

na výbornou, i když časem nemohli konkurovat těm nejlepším. Podstatné však je , že celý útok dokončili, 

protože spoustě družstev se dokončit vůbec nepodařilo. 

V posledních letech úspěšné družstvo mladších žáků ve složení Vojta Gajdušek, Natálka Semelová, Karolínka 

Medková, Barča Lišková, Zuzka Lišková, Štěpánek Medek, Terka Rachůnková, Ráďa Liška a Domča Bednařík 

soutěžilo letos naposled. V příštím roce se budou muset rozdělit dle věku do dvou kategorií, ale věřím, že 

budou i v novém složení sbírat pro naši obec další úspěchy v požárním sportu a že snad i družstvo mužů se 

k soutěžím vrátí. 

Po zazimování techniky jsme se sešli na výroční valné hromadě ke zhodnocení činnosti za minulý rok a také 

k plánům do roku nového, který začneme tradičně pořádáním Hasičského plesu. Doufám, že nám zachováte 

přízeň a tuto kulturní akci připravovanou na 15. února 2014 navštívíte.         
                                        Mirka Juříková 

 



TJ Sokol Dobrkovice 

Hezké vánoční svátky přátelé dobrkovského fotbalu!  

Opět tady máme zimní přestávku, která dává prostor pro malé hodnocení první poloviny sezóny 2013/2014. 

V této sezóně jste mohli pozorovat velkou obměnu kádru TJ Sokol Dobrkovice. Vše bylo způsobeno založením 

týmu Březnice „B“, kde se muselo přemístit celkem 5 hráčů, kteří byli z tohoto klubu u nás na hostování. 

Podařilo se nám však sehnat kvalitní náhrady z řad bývalého dorostu z Prakšic. Vše bylo na poslední chvíli a 

na sehrání již nezbyl čas, a tak prohry v prvních třech kolech můžeme připsat na vrub této náhlé změny. 

Od 4.kola však tým pravidelně bodoval a je z toho zatím klidný střed tabulky a důležitá pohoda v týmu. 

Za pochvalu stojí i velmi vyrovnaná utkání s celky s první trojky, které ostatní týmy tabulky vždy deklasovaly 

velkým rozdílem. My jsme však prohráli po vyrovnaném boji,  měli jsme vždy blízko i k remíze. Pokud se 

podíváme do budoucna, tak na jaro očekáváme ještě příchod „Toniho“ Hubáčka, který uznal, že fotbal 

v Dobrkovicích byl dobře organizován a vyhovuje jeho požadavkům oproti týmu Březnice „B“. Na závěr chci 

poděkovat všem fanouškům a sponzorům za podporu v roce 2013.     Petr Lukašík 

 

 
 

 

Dobrkovice na Barumce 

V letošním roce k nám opět zavítala Barum rally, tentokrát to byl jen průjezd k rychlostní zkoušce, takže se 

v Dobrkovicích nezávodilo. Tato návštěva však byla okořeněna účastí dobrkovské posádky Lukašík- 

Mikulášková. Jejich účinkování na této úrovni bylo velmi úspěšné, kdy si v deštivých podmínkách, které 

stěžovaly  jízdu především třetího závodního dne, vyjeli místo těsně pod stupni vítězů ve své objemové třídě. 

Gratulujeme!  

 

 

 

 

 

 



Zvonice  

Výraz našich obcí dotvářely a dosud dotváří drobné stavby vybudované k rozličným účelům a ke službě celé 

vesnické pospolitosti. K tomuto odkazu vesnice minulosti náleží i zvonice, které jsou nestaršími stavbami 

odpovídající místním stavebním zvyklostem. Dodnes hrají významnou roli, udávají čas – vítají začátek dne a 

zvoněním klekání uzavírají nejen každodenní zápas o chléb vezdejší, ale svým hlasem také zápas životní. Zvon 

umístěný ve stříšce na vrcholu zvonice ohlašoval také mimořádné události, nebezpečí ohně nebo vody. Zvuk 

zvonů se užíval také jako ochrana proti hrozící bouři. 

V tomto roce proběhla oprava systému zvonění, včetně odlití nového srdce zvonu, na naší zvoničce, která zdobí 

dlouhá léta střed naší obce i letošní vánoční přání. Byla to jen jedna z mnoha oprav za poslední staletí. 

Například poškozený zvon z r. 1860 byl nahrazen větším v r. 1935. Jaká to byla sláva, když probíhalo jeho 

svěcení, se dočteme v kronice: 

Před 7. 7. 1935 chystala se naše obec k velké slavnosti svěcení zvonu. Starý zvon z roku 1860 praskl a 

nevyhovoval. Bylo nutno jej vyměniti za větší a důstojnější. Obecní zastupitelstvo vyjednávalo s firmou 

Manoušek, Brno-Husovice o zakoupení většího zvonu za cenu 983 Kč. Zvonice k účelu tomu opravena. Nadešel 

den 7. 7. 1935. V obci bylo vše slavnostně okrášleno. Od pomníku až ke zvonici byla silnice ozdobena, u mostu 

byla slavnostní brána s nápisem „Vítáme Vás!“ 

Pod lipami byl připraven oltář s kazatelnou. Po 9 hodině sešli se všichni občané i hosté u pomníku padlých, kde 

se očekával příchod důstojných pánů pana faráře Vincence Kováře a kaplana Františka Šestáka. Zdejší chasa 

slavnostně oděna ve zdejším kroji jela na omašlených koních kněžstvu i hostům naproti a doprovázela průvod 

ke zvonici. Slavnostní kázání měl P. František Šesták. Po té vykonáno svěcení zvonu a sloužena slavnostní mše 

svatá. Byl to krásný den a škoda jen, že nešlo vše v souladu bez ohledu na politickou příslušnost. Vedení 

slavnosti ponecháno jednotlivcům, což tak významné události více škodilo, než prospělo. Bylo hrubě útočeno 

na p. faráře a na zdejšího řídícího učitele, který nezištně pozval důstojné pány do školy k slavnostnímu obědu. 

Z nedostatku válečného materiálu byly za druhé světové války snímány zvony z věží kostelů a také i v naší obci 

byl odebrán zvon z obecní zvonice. Vrátil se tam slavnostně až pár let po válce – jak se dočítáme opět 

v kronice: 

V roce 1949 3. července prožívali občané velkou slavnosť, svěcení nového kříže, zvonu a hasičské motorové 

stříkačky zakoupené v r. 1944. 

Svěcení provedl děkan Ryšavý z Luhačovic. Slavnostní kázání měl František Novák, kaplan z Velkého Ořechova, 

pak slůžena u zvonice pod lipami polní mše svatá. Přes deštivé počasí se této významné slavnosti zúčastnilo 

velké množství blízkých i vzdálených hostí zvláště přátel hasičstva. Po církevních obřadech společný oběd. 

V odpoledních hodinách provedeno hasičské požární poplachové cvičení, kterého se zúčastnily s motorovými 

stříkačkami mimo místního sboru také sbor z Velkého Ořechova a Pašovic. Po požárním cvičení lidová veselice. 

Poslední z dlouhé řady zvoníků byla paní Anastazie Mališková, která se o celou zvonici starala a zodpovědně 

zvonila do r. 1995, kdy bylo zavedeno elektrické zvonění.  

 

 

 

 



Nabídka kompostérů našim občanům 

Prostřednictvím dotace se nám podařilo zakoupit v částce cca 21 tis.Kč 80 ks kompostérů o objemu 900 l. 

Cílem projektu je likvidace veškerého bioodpadu ze zahrad a domácností a dosažení snížení množství odpadu, 

a jeho následného využití na zahradě jako hnojivo i jako substrát. 

Do kompostu patří listí, drobné nebo drcené větve, piliny a jemný dřevní odpad, tráva a běžné druhy plevele, 

zelené části rostlin,zbytky ovoce a zeleniny, běžný kuchyňský odpad rostlinného původu, hnůj od 

hospodářských zvířat. 

Obec předává kompostéry občanům na základě podpisu smlouvy o výpůjčce, která stanoví podmínky využití a 

zacházení s kompostéry. Obec je poskytne občanům bezúplatně. Kompostéry budou v majetku obce po dobu 

5 let, následně budou předány občanům do vlastnictví. Tento typ kompostérů se nebude vyvážet. 

V současnosti je pro rodinný dům připraven jeden kompostér. Pokud jste si jej ještě nevyzvedli, učiňte tak 

do konce března, poté budou nabídnuty jiným zájemcům.  

 

 

Prosba o zapůjčení fotografií 

Vážení spoluobčané, v příštím roce to bude 270 let, co na rozcestí stojí socha Jana Křtitele. Chtěla bych vás 

při této příležitosti požádat o zapůjčení jakýchkoliv fotografií z vašich soukromých archivů k pořízení kopií, 

které budou uloženy na obecním úřadě a použity ke zdokumentování posledních let této památky z r. 1744. 

Po pořízení kopií vám budou originály ihned vráceny. 

Předem děkuji všem, kteří se s námi ostatními o své snímky podělí.    Mirka Juříková 

 

 

Společenská rubrika roku 2013 

Přistěhovaní občané: Odstěhovaní občané: Sňatek:  

Miroslav Mališka  Adam Lukašík  Monika a Ladislav Kročilovi  

Ladislav Kročil  Marcela Lukašíková  Jana a Miroslav Mudrákovi 

Marie Horenská  Zuzana Vítková  Zuzana a Martin Vítkovi   

František Šůstek  Kristýna Čamrová  Veronika a Michal Šůstkovi 

        Kristýna a Jaromír Čamrovi 

 

V roce 2013 nás navždy opustila paní Jarmila Pastyříková.  

Žádné narození neevidujeme. 

 

 

 

Připravované akce 

29.12.2013  Společné bruslení v Uherském Brodě v době od 16:15 do 17:45 hodin  

(odjezd autobusu v 15:40 hodin) 

4.1.2014 Tříkrálová sbírka 

11.1.2014 Turnaj ve stolním tenise 

15.1.2014 Zápis požadavků občanů na palivové dříví 

1.2.2014   Dětský karneval v Dobrkovicích 

15.2.2014  Hasičský ples v Dobrkovicích 


